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Slovo starosty: 
Vážení spoluobčané,  
 
dva měsíce od prvního vydání Sudického zpravodaje uběhly jako voda, my máme za sebou jednu 
třetinu roku 2007 a před sebou plno plánů, úkolů a zajímavé práce.  
Úvodem dnešního vydání zpravodaje dovolte krátké poohlédnutí za uplynulým měsícem. 
Po rozhodnutí zastupitelstva naší obce provedla v měsíci dubnu  firma ELBA p. Ericha Baránka 
prodloužení veřejného osvětlení na ulici Ratibořské až ke hřbitovu. Dále nám tato firma provedla 
osvětlení autobusové čekárny na Náměstí. Zároveň zaměstnanci obce čekárnu vymalovali a 
provedli nátěry, takže v této době máme opět hezkou autobusovou zastávku a doufám, že nám 
dlouho vydrží. K tomu byla písemně oslovena Policie ČR RCPP v Sudicích s žádostí o dohled nad 

naší čekárnou. 
Miliarda stromů pro planetu Zemi. Organizace spojených národů (OSN) vyhlásila v listopadu minulého roku 
celosvětovou kampaň, jejímž cílem je především ochrana klimatu. Jednání a diskuse na toto téma probíhají na 
nejrůznějších úrovních. Zapojit se může každý z nás - úsporami energie, volbou hromadné dopravy nebo jízdního kola 
před automobilem, výběrem českých výrobků a biopotravin, ale také osobní účastí na kampani OSN nazvané „Miliarda 
stromů pro planetu Zemi“. Jejím cílem je během roku 2007 vysadit na celém světě nejméně miliardu stromů. Stromy 
pohlcují skleníkový plyn oxid uhličitý, ale pomohou také zvládat následky klimatických změn - čelit zvýšeným srážkám 
či naopak delším obdobím sucha.  
Naše základní škola ve spolupráci s Mysliveckým sdružením v Sudicích vysadila v měsíci dubnu dvě stě sazenic 
jehličnanů, dvě stě sazenic listnáčů a třicet kusů vzrostlých stromů. Tyto vzrostlé stromy jsou zasazeny v Rudniku kolem 
polních cest. Naše obec se tímto přihlásila do výše uvedeného projektu Miliarda stromů pro planetu Zemi. 
25.4.2007 ve 10.00 hod. byl slavnostně otevřen klub seniorů a to v prostorách základní školy, kdy vstup je z hřiště u 
tělocvičny. Na prvním setkání se sešlo čtrnáct občanů naší obce a bylo to příjemné posezení a povídání. Senioři se 
scházejí zhruba co čtrnáct dnů pod vedením paní Marty Švarcové. 
TJ Sokol Sudice jako každoročně pořádal 30.4.2007 tradiční stavění máje se sletem čarodějnic a opékáním párků. 
Všechny čarodějnice byly vyhodnoceny a odměněny. Tuto akci předcházel dopolední průvod čarodějnic po obci, který 
organizovala Základní a Mateřská škola. Mateřská školka měla dokonce malé vystoupení pro rodiče v parku na Náměstí. 
Koncem dubna se na Krajském úřadě Moravskoslezského kraje konalo krajské zasedání zastupitelstva kraje, na kterém 
byli určováni příjemci dotace z Programu zvyšování pasivní bezpečnosti na pozemních komunikacích. O tyto dotace 
žádala i naše obec a to na opravu ulice Třebomské. Ze sedmdesáti sedmi žádostí jsme skončili na třicátém prvním místě, 
jako devátý náhradník.  
9. května se na našem obecním úřadě konala humanitární sbírka ošacení, pořádána občanským sdružením Diakonie 
Broumov ve spolupráci s OÚ Sudice. Občané naší obce odevzdali na obecní úřad cca šedesát kusů plastových pytlů 
různého druhu ošacení. Tato sbírka slouží pro sociálně potřebné občany a nám se touto sbírkou sníží množství 
komunálního odpadu. 
Na střelnici místního střeleckého klubu AVZO v pískovně proběhl 12.5.2007 III. ročník Putovního poháru starosty Sudic. 
Tohoto závodu se účastnilo dvacet osm střelců z celého okresu. Byla to velmi příjemná akce, jen mě mrzí, že se jí 
neúčastnilo více místních diváků.  
       Pokračování na str. 4 
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Usnesení 5/1 - Zastupitelstvo obce Sudice určilo: 
Ověřovatelé zápisu z 5. zasedání Zastupitelstva obce Sudice konaného 
dne 11.04.2007: 
Ing. Emil Josefus, Ing. Milan Černohorský 
Usnesení 5/2 - Zastupitelstvo obce schválilo: 
Program 5. zasedání Zastupitelstva obce Sudice rozšířený o body dle 
zápisu v různém 
Usnesení 5/3 - Zastupitelstvo obce Sudice zvolilo:  
Členy komise pro vypracování návrhu usnesení ve složení: 
p. Radek Havala – předseda , p. Vilém Mikluš – člen, p. Pavel 
Plachtzik – člen 
Usnesení 5/4 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Zprávu o plnění úkolů z 4. jednání Zastupitelstva obce Sudice 
konaného dne 31.01.2007 
Usnesení  5/5 – Zastupitelstvo obce Sudice schválilo v rámci 
kontroly plnění usnesení:  
Ze čtyř předložených nabídek firem oslovit firmu Dominotrans Opava 
k provedení informačně orientačního značení v obci Sudice. Starosta 
se pověřuje dalším jednáním s firmou a uzavřením a podepsáním 
Smlouvy o dílo, oslovením místních podnikatelů s možností připojit se 
a zviditelnit svou firmu zhotovením značení na vlastní náklady.  
Usnesení 5/6 - Zastupitelstvo obce Sudice jednomyslně schválilo 
v rámci kontroly plnění usnesení: 
Způsob rozšíření veřejného osvětlení na Ratibořské ulici firmou 
ELBA Sudice. 
Usnesení 5/7 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo:  
Rozpočet Svazku obcí mikroregionu Hlučínsko – západ na rok 2007 
jako vyrovnaný. 
Příjmy ve výši 732.500,00 Kč, výdaje  ve výši 732.500,00 Kč 
Usnesení 5/8 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo:   
Rozpočtový výhled Svazku obcí mikroregionu Hlučínsko – západ na 
léta 2008, 2009, 2010, 2011. 
Usnesení 5/9 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí:  
Zprávu z kontroly hospodaření  Svazku mikroregionu Hlučínsko – 
západ za období leden až září  2006 dle zák. č. 250/2000 Sb., o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, v platném znění.   
Usnesení 5/10 -  Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Zaměstnat z evidence Úřadu práce v Opavě 4 zaměstnance na veřejně 
prospěšné práce a podle § 102 odst. 2 písm. j) a v souladu s § 102 
odst. 4 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, stanoví 
počet  10 zaměstnanců obce včetně 4 zaměstnanců zaměstnaných na 
dohodu o provedení práce v obecním úřadu s účinností od 01.04.2007.  
Usnesení 5/11 -  Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Strategii rozvoje spolupráce obcí polsko-českého pohraničí na léta 
2007 – 2013. Kietrz, Bílovec, Bolatice, Hněvošice, Kobeřice, 
Oldřišov, Rohov, Sudice, Štěpánkovice, Třebom.  
Usnesení 5/12 -  Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Způsob pořizování územně plánovací dokumentace a územně 
plánovacích podkladů obce Sudice prostřednictvím Městského úřadu 
v Kravařích, odboru výstavby a územního plánování.  
Usnesení 5/13 - Zastupitelstvo obce Sudice souhlasí: 
Se zřízením Rady obcí pro udržitelný rozvoj území dle § 9 zák. č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, kterou bude 
zřizovat starosta města Kravaře jako obce s rozšířenou působností pro 
obce ve správním obvodu.  
Usnesení 5/14 - Zastupitelstvo obce Sudice určuje: 
Starostu obce p. Petra Halfara, který bude spolupracovat 
s pořizovatelem územního plánu při zpracování návrhu zadání.  
Usnesení 5/15 - Zastupitelstvo obce Sudice ruší : 
Usnesení č. 4/10 ze 4. jednání Zastupitelstva obce Sudice dne 
31.01.2007, kterým bylo schváleno zahájit změnu č. 3 Územně 
plánovací dokumentace obce Sudice.  
Usnesení 5/16 - Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje : 
Zadat zpracování nového Územního plánu obce Sudice v souladu se 
zákonem č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu 
(stavební zákon) pořizovateli Městskému úřadu v Kravařích, odboru 
výstavby a ÚP.  
Pro přípravu podkladů nového územního plánu bude vytvořena 
pracovní komise.  
Do nového návrhu zapracovat změny z bodu 4/10, tj:  

1) Zapracovat možnost  cyklostezky Sudice – 
Rohov tak, aby byla v souladu a navazovala na cyklostezku obce 
Rohov,  preferovat variantu kolem hlavní silnice I/46 

2) Změnit využití objektu na Třebomské ulici 
čp. 32 (bývalá evangelická škola) doposud vedené v ÚPD jako dům 
s pečovatelskou službou na objekt pro individuální bydlení 

Usnesení 5/17  - Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje: 
Zadat zpracování Studie výstavby rodinných domků na Luční ulici. 
Usnesení 5/18- Zastupitelstvo obce Sudice ukládá: 
Starostovi obce oslovit projektové firmy na vypracování cenové 
nabídky na zpracování studie rodinných domků na Luční ulici včetně 
dopracování rekonstrukce ulice Luční.  
Usnesení 5/19 -  Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje: 
Rozdělení neinvestiční dotace občanským sdružením na rok 2007 ve 
výši: 

- TJ Sokol Sudice    60.000,00 Kč 
- Sbor dobrovolných hasičů  20.000,00 Kč 
- Myslivecké sdružení   10.000,00 Kč 
- ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice 10.000,00 Kč 

Rozdělení neinvestiční dotace registrovaným církvím na rok 2007 ve 
výši: 
  - Římskokatolická farnost Sudice 45.000,00 Kč 

- Pravoslavná církev Sudice  15.000,00 Kč 
Starosta se pověřuje podepsáním smluv o poskytnutí neinvestiční 
dotace občanským sdružením a registrovaným církvím na rok 2007.  
Usnesení 5/20 - Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje: 
Realizaci výměny střešní krytiny, opravy komínů a oplechování na 
bytovém domě Náměstí čp. 38 v Sudicích za použití finančních 
prostředků z Fondu rozvoje bydlení obce Sudice. Starostu pověřuje 
oslovením místních pokrývačských firem na podání cenové nabídky 
na tuto akci.   
Usnesení 5/21 - Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje: 
Realizaci rekonstrukce a opravy střechy požární zbrojnice čp. 147. 
Starostu pověřuje oslovením místních pokrývačských firem na podání 
cenové nabídky na rekonstrukci střechy a hledáním možností 
financovat tuto akci v rámci dotačního programu.    
Usnesení 5/22 - Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje: 
Vyhlášení záměru prodeje pozemku parc. č. 76 zahrada o vým. 793 m2 
a parc. č. 77/3 zastavěná plocha a nádvoří o vým. 345 m2 v k.ú. 
Sudice.    
Usnesení 5/23 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Úpravu spoje (prodloužení do Sudic) č. 14 na lince 900255 platnou od 
10.06.2007 a schvaluje ekonomické vyhodnocení zkušebního provozu 
do konce roku 2007 ve výši 16.514,00 Kč, které bude hradit obec 
Sudice. Starostu pověřuje podepsáním dodatku na rozšíření spoje.  
Usnesení 5/24 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Prodej nepotřebného kontejneru prostřednictvím inzerce za nejvyšší 
možnou cenu a pokud nebude zájem,  prodat tento kontejner za cenu 
železného šrotu.  
Usnesení 5/25- Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí : 
Provedenou výsadbu  14 ks stromů Mysliveckým sdružením Sudice 
v lokalitě Rudnik v Sudicích a plánovanou výsadbu 200 ks boroviček 
a 200 ks buků ve spolupráci s ZŠ Sudice v rámci projektu „Miliarda 
stromů pro Zemi“.  
Usnesení 5/26 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Výsledky dotazníku, vyhodnoceného kontrolním výborem a umístění 
výsledků na webové stránky obce.  
Usnesení 5/27 - Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje: 
Geometricky zaměřit stávající rekultivovanou skládku za účelem 
postupného ukončení rekultivace a výsadby stromků na pozemku parc. 
č. 650 a 651 v k.ú. Sudice. Starostu pověřuje vybráním geodetické 
firmy s nejnižší cenovou nabídkou ze tří obeslaných firem.  
Usnesení 5/28 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Podané informace starosty o dalších záležitostech obce. 
 
Petr Halfar, v.r. starosta obce 
 
Ing. Milan Černohorský v.r., ověřovatel 
 
Ing. Emil Josefus v.r., ověřovatel 
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Usnesení 6/1 - Zastupitelstvo obce Sudice určilo: 
Ověřovatelé zápisu z 6. zasedání Zastupitelstva obce Sudice konaného 
dne 23.05.2007: 
Pavel Plachtzik, Vilém Mikluš 
Usnesení 6/2 - Zastupitelstvo obce schválilo: 
Program 6. zasedání Zastupitelstva obce Sudice rozšířený o body dle 
zápisu v různém 
Usnesení 6/3 - Zastupitelstvo obce Sudice zvolilo:  
Členy komise pro vypracování návrhu usnesení ve složení: 
p. Radek Havala – předseda , Ing. Milan Černohorský – člen, Ing. 
Emil Josefus – člen 
Usnesení 6/4 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Zprávu o plnění úkolů z 5. jednání Zastupitelstva obce Sudice 
konaného dne 11.04.2007 
Usnesení  6/5 – Zastupitelstvo obce Sudice vzalo na vědomí:  
Zprávu o finančním hospodaření Základní školy a Mateřské školy 
Sudice, příspěvkové organizace 
Usnesení 6/6 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Výsledek hospodaření Základní školy a Mateřské školy Sudice, 
příspěvkové organizace za rok 2006,  kterým je zlepšený hospodářský 
výsledek ve výši 181.150,45 v hlavní činnosti a 393,00 Kč ve vedlejší 
činnosti. Zlepšený hospodářský výsledek bude převeden ve výši 
181.543,45 Kč do rezervního fondu.  
Usnesení 6/7 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo:  
Závěrečný účet obce Sudice za rok 2006 s výrokem souhlasu 
s celoročním hospodařením a to bez výhrad a schválilo opatření 
k odstranění chyb a nedostatků vyplývajících ze zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce Sudice za rok 2006, jak uvedeno v 
zápisu.  
Usnesení 6/8 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo:  
Výsledky inventarizace majetku obce Sudice se stavem k 31.12.2006  
Usnesení 6 /9 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí:  
Hospodaření obce Sudice za 1. čtvrtletí 2007 
Příjmy ve výši 1,975.700,00 Kč, tj. 36,00 % 
Výdaje ve výši 1,399.900,00 Kč, tj. 21,00 % 
Usnesení 6/10 -  Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Rozpočtové opatření č. 1/2007 
4112 – neinvestiční přijaté dotace ze státního rozpočtu povýšit  o 
1.354,--Kč a povýšení 
            použít na 3722 5169 – sběr a svoz komunálních odpadů 
1012 2131 – povýšení příjmů z pronájmu pozemků o 15.000,--Kč 
3631 5171 – povýšit o 50.000,00 Kč  údržbu veřejného osvětlení  
(osvětlení autobusové zastávky, prodloužení 
                     osvětlení na ul. Ratibořské) z pol. 1211 DPH 35.000,00 
Kč, 15.000,00 z  1012 2131 – pronájem            
                     pozemků                              
Usnesení 6/11 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Závěrečný účet Svazku obcí mikroregionu Hlučínska - západ za rok 
2006 s výrokem souhlasu s celoročním hospodařením a to bez výhrad. 
Usnesení 6/12 -  Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Závěrečný účet Sdružení obcí Hlučínska za rok 2006 s výrokem 
souhlasu s celoročním hospodařením a to bez výhrad. 
 
 
 
 

Usnesení 6/13 - Zastupitelstvo obce Sudice rozhodlo: 
1. O rozdělení pozemku parc. č. 77/3 zastavěná plocha a nádvoří o 
vým. 345 m2 v k.ú. Sudice, která bude rozdělena geometrickým 
plánem tak, že pozemková hranice mezi parc. č. 77/2 a 76 bude 
prodloužena na pozemkovou hranici parc. č. 77/3 a 78 v k.ú. Sudice a 
následně rozhodlo: 
2. O prodeji větší horní části rozdělené parcely č. 77/3 zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře dle geometrického plánu a pozemku parc. 
č. 76 zahrada o vým. 793 m2 oba v k.ú. Sudice p. Pavlu Hartmannovi, 
bytem Sudice, Stiborská čp. 60 za cenu 35,00 Kč/m2 pro výstavbu 
rodinného domku.  
3. O prodeji menší dolní části rozděleného pozemku parc. č. 77/3 
zastavěná plocha a nádvoří o výměře dle geometrického plánu , v k.ú. 
Sudice, p. Drahomíře Kubešové, bytem Sudice, Náměstí čp. 173 za 
cenu 35,00 Kč/m2. 
4. Na rozděleném pozemku parc. č. 77/3 zastavěná plocha a nádvoří 
bude pro Drahomíru Kubešovou a Pavla Hartmanna, jako povinných 
z věcného břemene,  zřízeno právo věcného břemene ve prospěch 
prodávající obce Sudice jako oprávněné z věcného břemene, 
spočívající v právu chůze, kontroly a následných oprav podzemních 
trubních vedení kanalizace a kanálu, zřízené na převáděném pozemku 
parc. č. 77/3.  Právo  bude uplatněno v tomto rozsahu po předchozím 
oznámení oprávněného, za podmínky uvedení pozemku do původního 
stavu v době nejblíže možné. Právo se zřizuje bezúplatně, na dobu 
trvání existence podzemního vedení a kanálu.  
5. Starosta se pověřuje podepsáním kupních smluv o prodeji 
nemovitostí.  
Usnesení 6/14 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Vyhlášení záměru prodeje nemovitosti bez čp. – střelnice na pozemku 
parc. č. 509/3 v k.ú. Sudice a prodeje pozemku parc. č. 94/3 zahrada o 
vým.        54 m2  v k.ú. Sudice.    
Usnesení 6/15 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí : 
Aktualizaci Povodňového plánu obce Sudice.  
Usnesení 6/16 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí : 
- vydání turistického suvenýru vydaného u příležitosti 680 let od 
první zmínky o Sudicích 
Usnesení 6/17  - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Realizaci opravy části místní komunikace Stiborská od čp. 77 až po 
čp. 74 a ze 2 cenových nabídek byla vybrána firma JHF Heřmanice 
spol. s r.o., která bude opravu realizovat.  
Usnesení 6/18 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Přípravu Sudického odpustu a schválilo ohňostroj na akci Sudický 
odpust nákladem max. 15.000,00 Kč 
Usnesení 6/19  - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Vyhlášení záměru na pronájem části pozemku parc. č. 355 ostatní 
plocha, ostatní komunikace o výměře 15 m2  k.ú. Sudice.   
Usnesení 6/20 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere na vědomí: 
Podané informace starosty o dalších záležitostech obce. 
Usnesení 6/21  - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Převést 15 ks židlí z inventáře Obecního úřadu Sudice do inventáře 
hasičů (hasičské zbrojnice). 

 
Petr Halfar v.r., starosta 
Vilém Mikluš v.r., ověřovatel 
Pavel Plachtzikv.r., ověřovatel 

 
 
 

Turistický suvenýr 
 
Pro některé zbytečnost, zbytečně vyhozené peníze, 
avšak pro turisty nebo turistické kluby, kteří 
navštěvují naši obec, je to další žádaná věc do sbírky. 
Turistický suvenýr byl zhotoven u příležitosti 680 let 
od první zmínky o naší obci v roce 1327 a zájemci si 
jej mohou zakoupit na Obecním úřadě v Sudicích za 
30,00 Kč.  
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Oslavy 62. výročí osvobození Sudic dne 28.dubna 2007

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                                        

 
Dne 28. dubna 2007 v dopoledních hodinách   navštívila naši 
obec delegace přímých účastníků bojů Ostravské operace.    
U Památníku osvobození na Ratibořské ulici (u tanku) polo- 
žili kytici k uctění památky svých spolubojovníků. Pietního 
aktu se zúčastnil i starosta obce Petr Halfar, který rovněž 
k památníku položil kytici. 
 

Slovo starosty: (pokračování ze str. 1) 
 19.5.2007  se na této střelnici konala další velkolepá akce a to 15. ročník Moravské brány 2007. Na této 
akci se účastnilo osm českých družstev mužů, sedm polských družstev mužů a tři česká družstva žen. 
Akce začala průvodem na Náměstí do pískovny, celému průvodu vévodila generálkovaná hasičská 
stříkačka na ruční pohon, tažená párem polských koní. Počasí na této akci vyšlo skvělé a i podpora 
publika byla vysoká. Celou Moravskou bránu 2007 vyhrálo družstvo mužů SDH Svoboda a družstvo žen 
SDH Kobeřice. Celkem bylo rozdáno osm pohárů a osmnáct pamětních listů. 
Dne 30.5.2007 v 9.00 hod. proběhlo v Sudicích, v prostorách zemědělských objektů fary, námětové 
cvičení, které pořádal HZS Opava ve spolupráci  s JSDHO Sudice. Cvičení bylo mezinárodní za účasti 
českých družstev HZS Opava, SDH Sudice, Rohov, Kobeřice, Bolatice, Kravaře a polských družstev 
Pietrowice Wielkie, Bojanow a Tworkow. Dále zde byl například zástupce velitele z polské Ratiboře či 

mobilní operační vozidlo z HZS Ostrava. Velitelem zásahu byl starosta SDH Sudice a velitel JSDHO Pavel Plachtzik. Po 
příjezdu HZS Opava převzal velení velitel HZS Opava p.Pastuszek, dohled nad cvičením měl ředitel HZS Opava ing. Břetislav 
Janošek. Nejednalo se jen o klasický zásah hasičů, ale bylo zde možno vidět i záchranu osob a hlavně  dálkovou dopravu vody 
z místního potoka, která měřila zhruba 450 metrů s převýšením cca 20 metrů, kterou společnými silami vytvořila česká 
družstva. Cvičení bylo velmi zajímavé a kdo měl chuť a čas, určitě se přišel podívat, protože divácká kulisa několikrát početně 
převýšila počet zasahujících hasičů. Cvičení bylo ředitelem HZS Opava vyhodnoceno velmi dobře. 
20.6.2007 - bývalá stodola JZD na ulici Třebomské za starým kravínem, opět v 9.00 hod proběhne v naší obci cvičení 
integrovaného záchranného systému. Na tomto cvičení se představí HZS Opava, SDH Sudice, vojáci z Hlučína, záchranka a 
PČR. Proto zvu všechny zájemce na prohlídku tohoto cvičení samozřejmě z bezpečné vzdálenosti. No a pak je tady tradiční 
odpust 23.a 24.6.2007 v Sudicích na Náměstí. 
Mimo to stále probíhají různé přípravy na projekty a zajišťování akcí důležitých pro chod naší obce. 
Vážení spoluobčané, velmi rád vyjadřuji poděkování všem těm, co si našli čas a chuť a pomáhali zvelebovat veřejná 
prostranství ať již před svými rodinnými domky nebo na veřejných prostranstvích. Dále bych rád poděkoval za hlášení poruch 
na obecním majetku.No a na závěr bych rád poděkoval všem těm, kteří se podíleli na pořádání společenských akcí v naší obci 
ať již zde jmenovaných či nikoli. 
Fotografie pořízené z některých akcí můžete najít na internetu: www.obec-sudice.cz  v sekci současnost obce- fotogalerie, 
záběry můžete zhlédnout prezentace na: www.hlucinsko.tv 
Milí spoluobčané,  přeji Vám, abychom prožívali příští týdny ve spokojeném rodinném  kruhu plném domácí pohody.                 

                                                                                                              Petr Halfar, starosta  
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Miliarda stromů pro planetu Zemi – výzva pro každého, školáky i dospělé 

 
 
 
Organizace spojených národů 
vyhlásila v listopadu minulého 
roku celosvětovou kampaň, jejímž 
cílem je především ochrana 
klimatu. Jednání a diskuse na toto 
téma probíhají na nejrůznějších 
úrovních. Zapojit se může každý 
z nás - úsporami energie, volbou 
hromadné dopravy nebo jízdního 
kola před automobilem, výběrem 
českých výrobků a biopotravin, 
ale také osobní účastí na kampani 
OSN nazvané „Miliarda stromů 
pro planetu Zemi“. Jejím cílem je 
během roku 2007 vysadit na 
celém světě nejméně miliardu 
stromů. Stromy pohlcují 
skleníkový plyn oxid uhličitý, ale 
pomohou také zvládat následky 
klimatických změn - čelit 

zvýšeným srážkám či naopak delším obdobím sucha.  
Při výsadbě by měly jednoznačně dostat přednost naše domácí druhy před cizokrajnými a okrasnými dřevinami - právě 
to pomůže uchovat genové bohatství české přírody a navíc jsou takové stromy odolnější vůči zdejšímu podnebí.  
Do kampaně se může zapojit opravdu naprosto každý - jednotlivci i organizace, děti i dospělí. Přihlaste se, ať už budete 
sázet jeden nebo stovky stromů. Rozhodnete-li se ke kampani přidat, nezapomeňte připojit informace o sobě, své 
organizaci či škole a o počtu stromů, které chcete vysadit, na internetovou stránku 
(http://www.unep.org/billiontreecampaign), která pro tento účel vznikla. Tam můžete také sledovat, jak se celá kampaň 
vyvíjí, kolik stromů bude v průběhu roku v rámci kampaně vysazováno. Po registraci dostanete speciální certifikát. 
Výsadbou stromů ale projekt nekončí, každý účastník musí zajistit, že jím vysazené stromy přežijí a zdravě porostou. 
Informujte také Informační centrum OSN v Praze (viz http://www.osn.cz) - bude o vašich aktivitách informovat nejen 
českou, ale také mezinárodní veřejnost. (Převzato ze společné tiskové zprávy MŽP a MŠMT). 
Také naše obec se  přihlásila k celosvětové výzvě dne 2.5.2007. Pro zlepšení klimatu vysadilo Myslivecké 
sdružení v Sudicích 30 vzrostlých stromů a ve spolupráci s dětmi 8. a 9. třídy Základní školy v Sudicích (viz foto) 
vysadili společně ke Dni Země dalších 400 sazenic borovic a dubů na katastru obce.   

 
 
Sudičtí senioři mají svůj klub 

 
Ve středu 25. dubna 2007 ve 14.00 hodin odpoledne 
byl slavnostně otevřen Klub pro důchodce v Sudicích. 
Uvolněné prostory v Základní škole Sudice po bývalé 
poradně pro děti si sami senioři pod vedením p. Marty 
Švarcové a za spolupráce Obecního úřadu Sudice 
upravili a vybavili  tak, aby se mohli v dalším období 
dle možností scházet. Klub můžete navštěvovat 
každou lichou středu vždy v době od 16.00 – 18.00 
hodin. Na dalších setkáních se můžete dovědět o 
technice malování na sklo a sami si to vyzkoušet. 
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Humanitární sbírka 
Obec Sudice ve spolupráci s Občanským sdružením Diakonie Broumov uspořádala ve středu 9. května 2007 
humanitární sbírku letního a zimního oblečení, lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, přikrývek, polštářů, dek 
a různých domácích potřeb. Občané nashromáždili pěknou hromadu těchto věcí, kterou Diakonie Broumov ve středu 
16.5.2007 odvezla. Diakonie Broumov je humanitární nezisková organizace, která poskytuje materiální pomoc všem 
potřebným nejen u nás, ale i v zahraničí. Sbírkou jste pomohli sociálně potřebným občanům, poskytli jste práci 
lidem, kteří by jinak žádnou práci nedostali a také odlehčili komunálnímu odpadu. A co se bude s tímto materiálem 
dít dále?V Diakonii Broumov bude odpad dále tříděn na humanitární pomoc a nepoužitelný odpad, který bude dále 
ekologicky zpracováván. Na třídění i zpracování materiálu se podílejí lidé z okraje společnosti, propuštění z výkonu 
trestu. Lidé bez domova a lidé těžce umístitelní na trhu práce. Děkujeme všem občanům, kteří do sbírky přispěli.  
  
 

Zaznamenali jste v posledním období zhoršenou kvalitu pitné vody? 

 
V minulých týdnech bylo zaznamenáno několik 
stížností sudických domácností na kvalitu pitné 
vody v naší vodovodní síti. Zhoršená kvalita se 
projevovala přítomností tuhých částic 
podobných písku, které se zachytávají na sítku 
vodovodní baterie a tyto nečistoty zpomalují 
proud vody. Po delší době nemá voda žádný 
tlak, protože sítko je zcela zanesené. Stížnost 
byla podána na Severomoravské vodovody a 
kanalizace Ostrava a.s. a pracovníci SmVaK 
provedli následující opatření: byla ověřena 
kvalita vody ve zdroji Strahovice, který je 
zdrojem i pro naši obec. Zkontrolována byla 
technologie úpravny vody ve Strahovicích, 
vodojem Strahovice a vodojem Rohov, ze 
kterého je zásobována naše obec. Byly 
provedeny rozbory kvality pitné vody jak na 
úpravně, tak i ve vodojemu a nebylo prokázáno 
žádné zhoršení kvality pitné vody. Kvalita 
odpovídá požadavkům vyhlášky Ministerstva 
zdravotnictví č. 252/2004 Sb. Při čištění  
 

 
vodojemu v Rohově však bylo zjištěno menší 
množství usazenin a po provedeném rozboru je 
tento „písek“  tvořen  uhličitanem vápenatým, 
necelých 10 % tvoří sloučeniny hořčíku a 
žlutohnědé zabarvení je dáno přítomností železa 
a manganu. Jedná se ve skutečnosti o vysrážený 
vápenec s menším množstvím železa (vodní 
kámen). K omezení tohoto jevu byla přijata 
opatření: bylo provedeno důkladné odkalení 
vodovodní sítě, vyčištění vodojemů Strahovice i 
Rohov a ve vodojemu Rohov byla provedena 
výměna koše a jeho zvednutí o cca půl metru 
z důvodu vyloučení možností nasátí případných 
sedimentů. Dále byla provedena i úprava části 
přítokového potrubí. Tato opatření by měla 
omezit tvorbu a výskyt nerozpuštěných látek. 
Projevení jejich účinnosti se předpokládá po asi 
1 – 2 měsících. Pitná voda, kterou používáme, 
má vyšší tvrdost, tedy vyšší obsah vápníku a 
hořčíku zejména ve formě hydrogenuhličitanů a 
je pro pitné účely a zdraví spotřebitelů 
odborníky hodnocena velmi příznivě.  

 
 

Pozor, začínáme třídit bílé a barevné sklo !!!!! 
                                                                                                   
Jak jsme avizovali již v lednu tohoto roku, dochází v naší obci ke změně ve sběru skla !!!  Bude 
probíhat oddělený sběr bílého a barevného skla.  

Zatím jen na stanovišti u parku je umístěn vedle zeleného kontejneru na 
barevné sklo i kovový zvon bílé barvy na bílé sklo a během července 
budou bílé kontejnery doplněny  i na ostatních stanovištích.  Stanoviště 
budou v obci tři a budou rozmístěna následně: 

1. stanoviště: na Náměstí (u parku) – 2 kontejnery zelené,     

1 bílý 

2. stanoviště: na Náměstí (před restaurací U zlatého džbánu) 

– 1 kontejner zelený, 1 bílý 

3. stanoviště: ulice Hlavní (před bytovkou čp. 177 u p. Dudy)            

                                                      2 kontejnery zelené, 1 bílý  
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(pokračování ze str. 6) 

Do zelených kontejnerů můžete odhodit: 
láhve od nápojů, skleněné nádoby, skleněné střepy – tabulové 
okenní sklo (na řezu je zelené!!!) 
Nevhazujte: 
keramiku, porcelán, autosklo, drátěné sklo a zrcadla. 
 
Do bílých kontejnerů můžete odhodit – čiré sklo. 
Nevhazujte: skleněné střepy – tabulové okenní sklo !!! 

 
 
Výtěžnost jednotlivých komodit tříděného komunálního odpadu na občana Sudic za rok 2006 
 
Tolik využitelných složek jsme vytřídili z komunálního odpadu v roce 2006:  

 
Komodita Množství v t/rok 2006 Průměrné množství na 

občana v kg 
Sklo – využitelný odpad 7,680 11,73 
Plasty – využitelný odpad 7,100 10,84 
Kovy – využitelný odpad 5,398 8,24 
Papír – využitelný odpad 4,047 6,18 
Směsný komunální odpad 184,330 281,42 
Nebezpečný odpad 1,434 2,19 
 
 
 

Obecní úřad informuje   - výsledky lednového Dotazníku                                                   
 
V lednu jste měli možnost vyjádřit se formou předloženého dotazníku k  různým oblastem života v naší obci. Jistě byste 
chtěli vědět názory i ostatních obyvatel k dané problematice. Kontrolní výbor zpracoval vyhodnocení a tak Vás 
můžeme o výsledcích informovat. Dotazník byl doslova přepsán z odevzdaných dotazníků, ve kterých občané vyjádřili 
své názory v daných okruzích a nebyl gramaticky upravován. Originály těchto dotazníků  jsou uloženy  na OÚ. 
Děkujeme všem občanům, kteří dotazník vyplnili.  

 
A INFRASTRUKTURA 

 
1. Obnova a budování nových komunikací… 
- Doufám, že se nebude opakovat situace, kdy p. 
Petroš nechal rozkopat úplně novou silnici na 
Anger,která po opravě připomíná tankodrom. 
- Chodníky v některých částech obce snad nejsou 
určeny ani k chození (proč jim tak teda říkáme). 
- Chodníky s nerovným povrchem a uvolněnou 
dlažbou, dokončit přístupové cesty. 
-  V normálu. 
- Ulice Luční. 
- Dobré.   
- Vybudovat hlavně cestu na Luční ul. 
- Výstavba Zámecké II., už po povodních r. 1997 
nabízela obec prostřednictvím rozhlasu a tisku stav. 
parcely. Dodnes nic připravené. 
- Oprava chodníků, jsou již dlouho neopravovány. 
- Oprava ul. Luční (dezolátní stav). Oprava chodníků 
podél hlavní cesty. 
- Rekonstrukce ulice Luční! 
- Spravit chodníky. 
- Ano. 
- Pomoci dopravního značení zpomalit dopravu obcí 
směr Polsko – Rohov a opačně. Obřezávat pravidelně 
alej Ratibořská. 
- Do Opavy přes Stibořice. 

- Chodníky – oprava, komunikace – Luční 
- Chybí slušný a rovný chodník na hlavní ulici! 
- Pěší komunikace podél školy a kolem hřiště opravit! 
- Oprava chodníků. 
- Ano – oprava chodníku a komunikace Stiborská. 
- Prospělo by to ke vzhledu obce, snížení prašnosti na 
některých komunikacích. Opravu po kanalizaci. 
- Ano. 
- Oprava ulice Luční, opravy chodníků. 
- Oprava ulice Luční, se kterou se nic nedělá. 
- Prodloužit chodník až k tanku pro chodce i osvětlení 
prodloužit až k tanku. 
- Špatný chodník kolem hl. silnice – od p. Kubné po 
náměstí. Před školou jsou labilní dlaždice (nebezpečí 
úrazu). 
- Opravte chodníky v celé obci, určitě něco udělat 
s ulicí Luční. 
- Obnova a budování nových komunikací. 
- Chodník od ZŠ k Matýskům nelze přejít po dešti se 
suchou nohavicí – čvachtají dlaždice. 
- Je dobře, že máme kanalizaci a ČOV, ale stav ul. 
Luční je pro její obyvatele určitě traumatizující.  
- Oprava Luční ulice.  

Pokračování na str. 8
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Pokračování ze str. 7 
2. Dopravní obslužnost (autobusy atd.)… 
- Vyhovující. 
- Dobré. 
- Autobusy z Opavy by měli jezdit až do Sudic a ne 
končit v Kobeřicích. 
- Oprava silnice od Matysku až po Švana. 
- Aby byla zachována jako doposud. 
- Uzavřít hraniční přechod pro nákladní dopravu. 
- Ano? 
- Vyhovuje. 
- Vyhovující. 
- Málo spojů s Opavou, hlavně o víkendu, špatně 
řazené některé přestupy (buď moc na těsno, že 
vyjíždějí, nebo se na ně zase čeká hodinu). 
- Úprava spoje na noční směnu do Opavy. 
- Vyhovuje. 
- Udržet co nejvíce spolupráci s firmami, které 
zajišťují dopravu. 
- Sobota!! To je tragédie. 

- Málo přímých spojů z Opavy do Sudic. 
- Ano. 
- Autobusy z Opavy do Sudic v 15:00 h a v 16:00 h 
by měly vyjíždět u ul. Bílovické a ne jen od bazénu. 
- Častější spoje do Opavy. 
- Nulová návaznost autobusů na vlak (Bolatice) – 
vždy se minou o několik minut! Linka č.900255 
(Opava – Bělá) spoj 7 – by mohl zajíždět do Sudic 
(končí ve Strahovácích) – 18:36 odjezd z Opavy. 
Jinak si asi tak malá obec diktovat nemůže. 
 - Je dostačující. 
- Obnova starého spojení do Opavy. Od 1. ledna 2008 
bude Evropa bez hranic. Cesta přes Stibořice je o 5 
km blíž. Proto by bylo dobře prodloužit cestu přes 
Stibořice do Opavy. 
- Sobota!! To je tragedie. 
- Prodloužení spojů z Opavy končící v Kobeřicích. 

 
B SOCIÁLNÍ PROSTŘEDÍ 
 
1. Zdravotní služby a sociální péče… 
- Kobeřice = dostupné pro občany ze Sudic=zdravotní 
služby na úrovni včetně lékárny. 
- Zapojit rodinné příslušníky do péče o starší občany, 
podpořit je i finančně. Výměna zkušeností. 
- Není žádná. 
- Dobré. 
- Mudr. Berková aby začala ošetřovat včas, objednací 
hodiny, aby byly dodržovány. 
- Je dostačující v Kobeřicích, kde je lékárna. 
- Zkusit zajistit lékaře v obci. Uvažovat o vybudování 
domu s peč. službou pro seniory.  
- Ano. 
- Pečovatelská služba. 
- Zřídit informační tabuli ordinačních hodin. 
- Pečovatelská služba. 
- Vyhovující. 
- Dům sociál. služeb. 
- Měl by tu být obvodní lékař pro starší občany! 
- Dům s pečovatelskou službou. 

- Bylo by vhodné zlepšení, protože chybí hlavně pro 
starší občany. 
- Začít budovat ošetřovatelskou službu pro přestárlé 
občany. 
- Ano. 
- Kromě pečovatelské služby oasa (která jezdí 
k občanům soukromě) v obci zdravotní služby 
nefungují. Starším občanům by určitě vyhovovala 
ordinace praktického lékaře v obci alespoň jeden den 
v týdnu (ne každý má možnost dojet si k lékaři 
autobusem – zdrav. stav nebo se k němu nechat 
dovézt. Totéž s pediatrem by taky neškodilo. 
- Měli by být v Sudicích – lékaři,lékárna. 
- Péče o staré lidi – klub, zdravotní služby… 
- Pro Sudice v normě. 
- Začít budovat ošetřovatelskou službu pro přestárlé 
občany. 
 

2. Připravenost pro výstavbu RD… 
- Podpořit, poskytnout finance a poradenství. 
- Nežádoucí. 
- Do dneška nebyly žádné připravené. 
- Mohla by se postavit bytovka, kde by byly malé 
byty pro mladé rodiny, které nemají na rod. dům 
peníze. Tím by zůstali bydlet v obci a byly by děti do 
ZŠ. 
- Co nejlépe připravit parcely a tím přilákat lidi – 
přínos pro obec. 
- Ano. 
- Málo stavebních parcel. 
- Vytvořit podmínky pro ty, kteří mají zájem o své 
bydlení. 
- Ano. 
- Stavební místa. 

- Je pouze v teoretické rovině (urbanistická studie + 
územní řízení), ale fyzicky není připravená ani jediná 
parcela!!! 
- Dotaz zda-li se uvažuje o snížení úrokové sazby u 
půjček na bydlení. Zdá se, že tato služba občanům 
není využívána,kvůli vysoké úrokové sazbě. 
- Myslíte si, že máme připravené stavební místa v naší 
obci!!! 
- Připravenost pro výstavbu RD. 
- Viz. územní plán, využití obecních ruin ( 
evangelická škola, budovy za p. Mikulčákem brzy na 
někoho spadnou). 
- Nevím. 
- Zrušení hygienického pásma kolem kravínů směr 
Třebom. 

Pokračování na str. 9
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3. Vzdělání ZŠ a MŠ… 
- Proč učí p. Chudobová a p. Liberová když nemají 
vzdělání (že by tlačenky p. ředitelky?). 
- ZŠ zajistit více učitelů s odpovídající aprobací a ty 
dobré lépe ohodnotit, např. vyšší platovou třídou. 
Zlepšit funkčnost družiny, působí jako skladiště. MŠ 
podpořit návaznost na rodinnou výchovu, udržet bližší 
kontakt s rodiči, zachovat identitu, vesnickou tradici. 
- Vyhovující. 
 - Dobré. 
- Učitelé ZŠ už tu jsou moc dlouho, potřeba obměnit, 
ať místní dojíždějí do práce. 
- Škola je pěkná, hlavně aby byly kvalitní učitelé. 
- Udržet si v obci ZŠ – spolupracovat s Rohovem a 
Třebomi. MŠ – rekonstrukce nebo lépe vyhovující 
prostory. 

- Občasné setkání důchodců, nejen při Mikul. 
oslavách? 
- Ano. 
- Omladit a obnovit učitelský sbor! 
- Nevyhovuje současnosti. 
- Upadající pedagogická vzdělanost, není v pořádku, 
aby učila vychovatelka! 
- Vystudovaných učitelů je dost, proč tady nejsou? 
- Trochu zlepšit, zatím kladné hodnocení v MŠ. 
- Málo mladých učitelů. 
- Zlepšit přístup učitelů k žákům, více zájmových 
kroužků, motivace žáků k nějaké činnosti. 
- CHA, CHA, CHA, CHA. 
- Zkvalitnit přípravu žáků na SŠ. 
- Je dostačující. 
- Málo mladých učitelů.

4. Rozvoj kultury, sportu, volný čas… 
- Chybí obnovování tradic, morální podpora mladých 
rodin, aktivity pro důchodce. 
- V obci kromě fotbalu a volejbalu není žádné 
sportovní vyžití. 
- Dobré. 
- Založit kroužky pro mládež aby to nemuselo sedět 
v čekárně a kouřit. 
- Chybí více kroužků pro děti (hasičský, střelecký, 
atd.). 
- Více využít tělocvičnu pro veřejnost. Zkusit zajistit 
kurzy němčiny (angličtina již úspěšně běží) 
- Což tak občas hodinku nad kronikou obce? První 
zmínka z r. 1238 nebo historie z let 1800-2000? 
- Ano. 

- Více prostoru pro organizace a podpory. 
- Zlepšit možnosti pro využití a podporu všem 
aktivitám. Podpořit letní odpočinek u vody někde 
v obci. 
- Dětské hřiště. 
- Kromě přehlídky chrámových sborů z okolí se tady 
žádný koncert nekoná (např. koncert Hradišťan atd. 
viz. Kobeřice o vánocích), plesy jsou zajištěné na 
dostatečné úrovni. Mohly by se častěji organizovat 
sportovně zábavné akce na hřišti TJ. 
- Kino, bazén. 
- Rozvíjí se. 
- Kurzy pro střední a starší generaci.

5. Rozvoj služeb v obci (různé druhy obchodů které 
v obci nejsou, lékař, jiné aktivity) … 

- Chybí pečovatelský dům – rehabilitace, kadeřnictví. 
- Lékař je dostupný v Kobeřicích i s lékárnou, 
v Sudicích bez lékárny je lékař zbytečný. 
- Na lékaře je zde málo občanů, nejsou místnosti. 
- Ano. 
- Lékař. 
- Penzion pro seniory. Lékař. 
- Více akcí pro maminky, třeba Klub maminek, 
možnost kurzů – sebeobrana, jóga.. 
- Zajistit 1-2x týdně doktora. Poradna, dětská lékařka. 

- Zřídit alespoň prodejnu nebo rozšířit o průmyslové 
zboží, ostatní služby podle možností a zájmů občanů. 
- Lékař ba mohl být aspoň 2x týdně, ale k tomu by 
musela být lékárna. 
- Lékaře. 
- V obci jsou sice obchody zaměřující se zejména na 
potraviny a lehce drogerii + květinářství, ale to jsou 
věci, které lidé potřebují denně (obchody typu: obuv, 
elektronika…by se zde asi neuživily). 
- Dotované počítačové a jazykové kurzy. 
- Lékař – 1x týdně. 

 
C CESTOVNÍ RUCH 
1. Budování a obnova infrastruktury (cyklostezky) … 
- Jedna cyklostezka je málo. 
- Není žádoucí. 
- Obnovit dřívější stezky, které by se daly v budoucnu 
využít i pro cyklistiku. Mám na mysli spojení Rohov 
– Sudice (kolem bývalé pískovny; směr Němcovi – 
památník s výjezdem u Rohovského hřiště) které by 
využívali žáci ZŠ i ostatní obyvatelé. 
- Ano.  
- Ne. 

- Chybí cyklostezky mimo hlavní komunikace. 
- Propojit cyklostezku Rohov – Sudice. 
- Více cyklostezek. 
- Jsme pro zlepšování infrastruktury, včetně 
cyklostezek, aby se zvýšila bezpečnost na silnici. 
- Ano. 
- Cyklostezky-rozvíjet v rámci možností. 
- Zajistit více spojů do Opavy přes víkendy. 
    Pokračování na str. 10
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- Je životním zájmem Sudic obnovit starou stezku 
mezi Rohovem a Sudicemi. 

- Stačí. 

 
2. Rozvoj turistiky
- Určitě ano (prozatím je provozována – zejména u 
mladých lidí – turistika z jedné hospody do druhé 
popř. ještě do třetí či přímo do pekla).
- Organizovat pochody rodin. 
- V příkopech je stále více vyhozených odpadků a 
nepořádek po projíždějících turistech. 
- Není žádoucí. 
- Založit turistický kroužek. 
- Přilákat turisty – není zde ubytování. 
- Ne. 
- Vyhovující. 
- Otevřít přechod na Stiborské. 
- Ano. 
- Zlepšit podmínky pro otevření hranic (2008) pro 
turistický ruch a tím podpořit drobné podnikatele 
v růstu a činnosti (restaurace, obchody a jiné..). 

- Ano. 
- Zájezdy. 
- Kromě občerstvovacích stanic (hospod) a zajímavé 
stavby v podobě místního kostela toho nemá obec co 
nabídnout, takže slouží spíše jako spojná trasa do 
Polska. Mohly by se organizovat jednodenní zájezdy 
na hory (zajištění odvozu a přívozu autobusem) v létě 
za turistikou, v zimě na lyže. 
- Rozvoj turistiky.- Otevření přechodu do Štibořic a 
Křanovic ( „Kozabrike“). 
- Je v normě. 

 
 
D ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
 
1. Obnova přírody, krajiny (výsadba stromů)… 
- Stav lesů je katastrofální, z torza lesa za Emilem je 
pořád slyšet motorová pila, lidi berou ale nikdo 
nesadí. 
- Ano, ale zvažovat jaké druhy dřevin kam sadit (např. 
lípy v blízkosti hřbitova = neuváženost). 
- Není žádná. 
- Každý sám před svým! 
- Vysadit tuje kolem hřbitova ať tam není taký průvan 
a ne listnaté stromy. 
- Zasadit tuje na hřbitově 
- Je nutno. 
- Zamyslet se nad Ratibořskou ul. je ohrožená 
bezpečnost suchých lip – alespoň ořezat suché větve. 
- Trestat! Všechny, kteří potok využívají jako 
popelnici – padaná jablka, plechovky, plastové láhve, 
zdechlé slepice, atd. 
- Kolem hřbitova tuje ne velké stromy (hodně listí). 
- Provádět s cílem a rozumem. 
- Ano. 
- Jednoznačně ano. Obnovení (omlazení) zeleně na 
hřbitovech a památnících. 
- Stromy – polní cesty, úvozy, remízky. 
- Čištění příkopů, udržování obecních pozemků před 
domy. 
- Obnovení švestkových a třešňových alejí. 
- Vysadit více stromů. 
- Ano – ovocné aleje. 
- Rozhodně ano, ale zabránit nelegálnímu kácení na 
různých místech a donutit tyto občany k nové 
výsadbě. 

- Výsadba stromů ano, ale ty staré co jsou na hřbitově 
vysekat, nebo obřezat i kolem plotu. 
- Výsadba stromů. Snížit průjezd kamionové dopravy. 
Oprava chodníků, hlavně před školou. 
- Hřbitov bez listnatých stromů. Na hlavní cestě mají 
být pouze jehličnaté stromy, třeba u hřiště, aby byl 
pořádek v naší obci. 
- Kde je to možné, sadit a sadit. 
- Ano. 
- Ano. 
- Určitě provádět! Zapojovat do těchto aktivit a vést 
k tomuto děti. Např. formou kroužků přírody. 
- Vysázet stromy. 
- Je velká řada vykácených topolů kolem kluziště!!! 
Rovněž by nebylo od věci trestat místní občany za 
plenění „lesních“ porostů (např. u splavu – celá obec 
ví, kdo tam likviduje a nic se s tím nedělá!) 
Vysazování nových stromků je chvályhodné, ale ty 
nevyrostou za týden. 
- Vykácet staré suché stromy a obnovit nové – směr 
Ratiboř. K hranicím alej. 
- Výsadba stromů. 
- Ať nám Kobeřice a Štibořice přestanou posílat své 
„sračky“ (vyvíjet tlak na jejich ČOV). 
- Sadit kam to jde, obnova mezí, ochrana mokřadů… 
- Je přiměřená. 
- Kde je možné, sadit a sadit. 
 
 
   Pokračování na str. 11

 
 
 
 



Sudický zpravodaj                                                                       Str. 11 
 
Pokračování ze str. 10 
2. Kvalita ovzduší… 
- Katastrofa (náměstí po setmění). 
- V Sudicích hrůza – stačí se projít (a ne jen večer) po 
vesnici. 
- Alarmující, lidi pálí všechno. 
- Po zdražení plynu a elektřiny je to mnohem horší. 
- Dobrá. 
- Zhoršená, lidé pálí plasty a komunální odpad. 
Znepříjemňují život lidem, kteří topí plynem. 
- V poslední době došlo ke zlepšení. 
- Dobrá. 
- Nereálné ( Zdražování ekologického paliva ). 
- Vyhovující. 
- Sousedi obtěžují pálením odpadů – plastů, listí tak, 
že se nedá např. na podzim vůbec větrat. 

- Mírně se zhoršila – nejvíce chováním energetických 
monopolů. 
- Se nezmění, pokud lidé nebudou mít na plyn. 
- Zlepšit. 
- Zamezit spalování dom. odpadů, hlavně pak plastů! 
Postihovat i vypalování trávy a pálení listí. 
- Přesto, že odpady ničí životní prostředí, jsou 
pravidelně sváženy, někteří spoluobčané mají dojem, 
že projdou-li komínem, bude z nich větší užitek. Je to 
od nich bezohledné. Omezení kamionové dopravy je 
patrné tedy jen v teplých měsících roku. 
- Těžko ovlivníme cenu uhlí/plyn, vést lidi 
k ohleduplnosti (pálí listí atd…). 
- Omezit topení pevnými palivy. 
- Se nezmění, pokud lidé nebudou mít na plyn. 

 
3. Systém nakládání s odpady…
- Dobrý – prasata se pomalu mění. 
- Nedomyšlen – v dnešní době chci platit pouze za 
služby mi prokázané a ne nějaké paušály. 
- Zavést žetony jako v Kobeřicích (zaplatím co 
nechám odvézt – Kobeřice). 
- Vícekrát velkoobjemové kontejnery. 
- Je v pořádku. 
- Každý rok dražší odvoz. Při sběru je vidět, kdo je 
třídí a kdo spaluje. 
- Informovat občany o příspěvcích, které se získávají 
za třídění odpadů. 
- Dostatečný – výborný je sběr plastů každý měsíc. 
- Zavést systém jako v obci Kobeřice (levnější pro 
zákazníky). 
- Ukládání listí na hnojiště ZETY? Není asi vhodné 
řešení, na vesnici si může na zahradě založit kompost 
– popelnice. Chlévy + 2 stodoly, pozůstatky min. 
století při vjezdu do obce, taktéž domeček na Roh. 
cestě, dvě strašné obludy na Ratibořské, býv. statek 
(Tichý + rozpadlý vjezd, domeček SVAZARMU, 
býv. event. škola na Třebonské, jistě se bude řešit. 
- Je dobrý. 
- Přejít na systém žetonu. 
- Dobrá. 
- Více propagace o třídění. 

- Vyhovující. 
- Možnost zaplacení jen takového množství odpadů, 
kolik sám vyprodukuji ( např. žetony ). 
- Sběrný dvůr. 
- Rozmístit více kontejnerů na sklo na více místech. 
- Je dostatečná. Nedat možnost ukládání stavebního 
odpadu mimo nebezpečné látky. 
- Dostačující – vždy změny svozu hlášeny, odpadky 
se nehromadí, jen by mohl být odvážen i starý papír 
(kdo nemá děti navštěvující ZŠ a je zaměstnaný, nemá 
kdy papír do školy svážet – 7:30 – 8:00 ve St.) Obec 
by mohla takový svoz  zorganizovat alespoň 2x ročně 
( určitě by se našlo dost zájemců). 
- Firma při svozu poškozuje popelnice (např. v horní 
části jsou pokřivené). 
- Paušál vyhovuje ale byla by vhodná nějaká sleva pro 
rodiny s více malými dětmi (PS: jinač vymřeme). 
- Dostačující. 
- Náhradní skládka. Po zrušení bývalé skládky na 
Stiborké ulici by bylo možno zřídit obecní skládku 
novou v bývalém jílovém lomu na Ratibořské cestě za 
tankem. Obecní skládka je potřebná. 
- Je dostačující, ponechat možnost ukládání 
stavebního odpadu mimo nebezpečné látky. 
 

 
4. Ochrana před povodněmi a ČOV… 
- Odstranění drůbeže z břehů potoka a vytvořených 
překážek (ploty atd.). 
- Prohloubit koryto potoka a udržovat jej. 
- Udržovat potok v čistotě. 
- Drůbež na březích potoka (sesouvá se zemina). 
- Dobrá. 
- Ochrana před povodněmi. 
- Vyhovující. 

- Zajistit vyčištění potoka. 
- Myslím, že by pomohlo dokončit úsek potoka nad 
splavem směr Stibořice. 
- Údržba potoka a dalších koryt. 
- Ano. 
- Ať nikoho nenapadne meliorovat potok před 
Sudicemi!! (to by situaci ještě zhoršilo). 
- Teď už lepší, je třeba pokračovat. 

 
 
E OBČANSKÁ VYBAVENOST 
 

Pokračování na str. 12 
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1. - Dětská hřiště, sportoviště… 
Přibývá břichatých a prdelatých dětí, to je přece jasné 
znamení. 
- Na naši obec poměrně slušné, ale nějaké rozšíření 
pro nejmenší by se hodilo. 
- Místo kluziště velký sportovní areál pro děti. 
Výstavbu zadat firmě (prolézačky, přelézačky apod.), 
současně vybavit i zahradu MŠ. 
- Nejsou, na hřišti u dvou houpaček jsou pokaždé 
střepy skla a výkaly od psů. 
- V pořádku – vyhovuje. 
- Chybí dětské hřiště. Obnova děts. hřiště na starém 
hřišti. 
- Rozšířit vybavenost dětského hřiště. 
- Plot na hřišti u potoka je velmi špatný. 
- Dobrá. 
- Vyhovuje. 
- Chybí písek na dětském hřišti, nekvalitní houpačky, 
na hřišti chybí kolotoč. 
- Obnova dětského hřiště + vybudování nového. 
- Ano. 
- Mohlo by být více. Upravit kluziště, aby brusliči 
nemuseli bruslit v místě, kde hrajou ostatní hokej a 
neberou ohled. 

- Vybudovat dětské hřiště dřevěné. 
- I pro jiné sporty než je fotbal, volejbal a tenis, 
ostatní prostranství pro teenagery. 
- Ano. 
- Ano. 
- Nějaké nové dětské hřiště. 
- Více dětských hřišť (koutků). 
- Dětské hřiště – chátrající, neudržované. Bylo by 
vhodné opravit houpačky, natřít, případně dovybavit 
klouzačkou, uzavíratelným pískovištěm…(vzrostla by 
i návštěvnost hřiště TJ rodiči s dětmi) teď je tam spíš 
nebezpečno – psí výkaly, sklo… 
- Obnova dětských hřišť, plot Sokol u potoka. 
- Dětská hřiště. 
- Určitě by chtělo doplnit dětské hřiště – skluzavka by 
nebyla na škodu, pískoviště atd. Lepší údržba toho 
stávajícího – větve ze smuteční vrby, množství 
odpadků!! 
- Dostačující. 
- I pro jiné sporty než je fotbal, volejbal a tenis, 
asfaltové prostranství pro teenagery.

 
2.Veřejné prostranství (park)… 
- Náš park na náměstí nám kdekdo závidí, jen tak 
dále. 
- Ve večerních hodinách zabezpečit kontrolu. 
- Park oplotit a vybudovat v něm dětské hřiště. 
- Není žádoucí! 
- Je v pořádku. 
- Nutná oprava chodníků. Zbourat budovy po státním 
statku a JZD. 
- Výsadba keřů a stromů na prolukách v obci. 
- Uspokojivé – hezky upraveno. 
- Naše mládež devastuje park (na kolech) po setmění. 
- Dobrá. 
- Vyhovuje. 
- Hřiště má nedostatečné zabezpečení proti pádu dětí 
do potoka, neustále bez branky. 

- Upravit. 
- Udržovat alespoň v takovém stavu, trochu zvýšit 
dohled (ničení). 
- Změnit osvětlení + GO výsadby. 
- Udržovat. 
- Ano. 
- Údržba nejen náměstí, ale i zbytku obce. 
- Park využívaný zejména pubertální mládeží, která 
využívá lavičky k „vybíjení“ přebytečné energie 
(devastace), kouření… Lavičky jsou zničené a 
špinavé a návštěvníky spíše odpuzují než lákají 
k odpočinku v zeleni. 
- Dostačující. 
- Změnit osvětlení + GO výsadby. 

 
3.Obnova budov obce (OÚ,SDH,TJ,bytovka)… 
- Ano, s majiteli polorozpadlých staveb (např. na ulici 
Ke hřišti) řešit jejich opravu či likvidaci. 
- Bytovka za přispění nájemníků, nájemníci podílet se 
na obnově domu! 
- Ano. 
- Dle rozpočtu udržovat. Bytovky prodat do osob. 
vlastnictví. 
- Nutná oprava OÚ – reprezentuje obec. 
- ?. 
- Dle možnosti rozpočtu ano. 
- Podle potřeb. 
- Oprava izolace šaten TJ a přebudování umývárny TJ 
( modernizace ). 
- Bytový dům č.p. 152 – zateplení domu, oprava 
poškozeného hromosvodu. 
- SDH – upravit – opravit hasičárnu. 

- Obnovit některé budovy (všechny). 
- Ano. 
- Bytovky-výměna oken, fasády. OÚ-rekonstrukce. 
Něco provést se zchátralou budovou školy na 
Třebomské ulici. 
- Oprava hasičárny, školky, fotbalového hřiště, OÚ. 
- Myslím, že všechny výše jmenované by něco 
potřebovaly.  
- Obnova budov obce (OÚ, SDH, TJ, bytovka)… 
- Bytovkám na náměstí ba neuškodil nový nátěr – 
aspoň po elektroinstalaci. 
- Dostačující. 
- Obnova fasády OÚ – parková úprava kolem. 
- OÚ neopravovat, přestěhovat se do prostor ZŠ nad 
jídelnu. 
   Pokračování na str. 13 
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Pokračování ze str. 12 
4. Autobusová zastávka… 
- Namontovat do čekárny světlo jak v Kobeřicích. 
Větší kontrola policie. 
- Kuřárna pro nezletilé + minivýčep. 
- O přemístění se jedná do nekonečna, už by se mělo 
konečně realizovat. 
- Je místo, kde se zdržuje mládež, po které zůstává 
nepořádek a o víkendech je to nadměrně hlučné místo 
i po nočním klidu. 
- Prosvětlit. 
- Dobré. 
- Je dobrá. 
- Udržovat v čistotě. 
- Častěji vymalovat. 
- Zhotovit vnitřní osvětlení. 
- Bolest několika posledních let, máme tak 
nevychované děti mládež nebo dospělé experty na 
tyto „MALBY“. 
- Uchránit před vandaly. 
- Dobrá. 
- Vyhovuje. 
- Vyhovující. 

- Vytvoření druhé autobusové zastávky u Pekla. 
- Kontrola policie. 
- Nechat. 
- Zabránit vandalizmu, protože ti, co čekají na 
autobusy, musí stát někdy venku (obsazeno jinak). 
- Osvětlená. 
- Chybí záchody. 
- Udržovat pořádek. 
- Aby nebyla pro chuligány. 
- Kdyby o ni občas zastavila pohledem místní policie, 
byla by v podstatně lepším stavu (nejen ve večerních 
a nočních hodinách), většinou je obsazena kouřící 
mládeží vydatně se častující vulgárními výrazy a 
starší spoluobčané jsou nuceni čekat na autobusy 
venku. 
- Malovat a malovat a malovat – nejlépe ti co tam 
dělají binec. 
- Každé velikonoce nový nátěr. 
- Je třeba vybílit. 
- Osvětlení vevnitř jízdních řádů. 
- Vnitřní osvětlení chybí. 

 
5. Vyjádřete názor na opravu MŠ nebo její přemístění do prostor ZŠ bývalá zvláštní škola nad jídelnou.
- Rekonstruovat stávající (prostor,klid,vzduch). 
- Co je ekonomičtější? Není snad třeba ani počítat! 
- V současnosti neodpovídají lokality evropským 
požadavkům. Proto MŠ ne opravu, ale velkou 
rekonstrukci – nebo ZŠ částečná rekonstrukce. 
Umístění současné MŠ v ideálním prostředí pro děti 
předškolního věku. Stará budova. 
- Přemístit do ZŠ = úspora energie atd. 
- Nechala bych MŠ tam kde je a ne na hlavní cestu je 
to pro děti nebezpečné. 
- MŠ může být přestěhována do ZŠ. 
- Přihlížet na pěknou zahradu MŠ a investovat po 
několika letech do budovy. 
- MŠ by měla zůstat tam kde je, stačila by přístavba 
nad kotelnou, i kotelna by se mohla využít na sklad 
hraček. 
- Souhlasím s přemístěním do prostor ZŠ – více 
vyhovující prostory, využití hřiště, tělocvičny, lepší 
přístupnost pro děti z Třebomi. 
- Využít prostory v ZŠ (úspory energií a personálu). 
- MŠ by měla zůstat na Angru. 
- Mateřskou školu nepřemísťovat. 
- Současnou MŠ rekonstruovat , ponechat. 
- Lepší oprava než stěhování. 

- Přesunout MŠ do ZŠ je HLOUPOST! Kde si budou 
děti hrát? Ve staré MŠ mají vše a jsou v bezpečí. 
- Jsem pro přemístění do prostor ZŠ. 
- Nechat MŠ kde je a opravit ji! 
- Opravit, nechat na původním místě. 
- Dle názoru rodičů těchto dětí. 
- V zájmu dětí by byla lepší obnova stávající budova 
MŠ. 
- Opravit školku. 
- MŠ by se mohla přestěhovat nad školní jídelnu. 
- Pro děti MŠ je určitě vhodnější původní umístění 
MŠ (klidné prostředí, oplocená zahrada s dostatkem 
místa na hraní, malý silniční provoz a tudíž menší 
riziko úrazu…) Každopádně se přimlouváme za 
opravu MŠ a ponechání na původním místě. 
- A co takhle přízemní prostory ZŠ s přímým vstupem 
na zahradu. 
- Ne do bývalé zvláštní školy ale do přízemí ZŠ, 
samostatný vchod přes parčík a rekonstrukce školního 
pozemku na dětské hřiště. Jistě nemalé investice by se 
vrátily úsporami na údržbě stávající MŠ. 
- Je třeba uvážit a spočítat náklady. 
- Provést kalkulaci nákladů a podle toho se 
rozhodnout. 
- MŠ opravit, nepřemisťovat. 

 
F VÝKON STÁTNÍ SPRÁVY 
 
1. Činnost OÚ… 
- Starosta – fešák, děvčata – profesionálky. 
- Chybí bezbariérový vchod do budovy. 
- Nechat vše při starém, v pořádku. 
- Dobrá. 
- Dobrá. 
- O.K. 

- Nové zastupitelstvo ( ukáže čas ). 
- Rozšířit úřední hodiny. 
- Udržet pokud možno na této úrovni, abychom 
nemuseli nakonec cestovat s vyřizováním formalit 
někam, přiblížit některé služby blíže k občanům. 
   Pokračování na str. 14 
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Pokračování ze str. 13 
- I nadále se snažit hlavně o dobrou komunikaci 
s občany, využívat jejich nápady, názory, postřehy, 
připomínky atd.. 
- SKVĚLÁ. 

- Dostačující. 
- Činnost OÚ s dotazníkovou akcí pro nové volební 
období je náročná. Přejeme obecnímu úřadu hodně 
úspěchů v tomto volebním období. 

2.Činnost zastupitelstva obce… 
- Doufám že bude mít možnost se také vyjádřit, že se 
nebude opakovat dění za p. Petroše, kdy tuto obec 
řídil jeden člověk (zlaté tabulky jsou toho příkladem). 
- To je snad příliš krátká doba na posouzení nového 
zastupitelstva. Původní zastupitelé – větší polovina 
byla pouze do počtu! 
- Členové byli zvoleni proto, aby s chutí, láskou, 
nadšením, porozuměním a zdravým rozumem ve vší 
úctě přispívali ke spokojenosti života lidí – občanů 
v naší vesnici. Zatím působili jako nepřístupní, 
arogantní – neschopni naslouchat lidem, být vstřícní. 
- V pořádku. 
- Nechat vše při starém, v pořádku. 
- Hodnotit se může až za rok. 
- Zatím krátká doba činnosti zastupitelstva 
k posouzení. 

- Dobrá. 
- Dobrá. 
- Nové zastupitelstvo ( ukáže čas ). 
- Řádný dohled nad neprůhlednými činnostmi 
některých občanů ( např. zvláštní nákupy 
nemovitosti). 
- Zachovat jako doposud účast občanů na schůzi. 
- To samé! Rozdělovat finance a pomoc jednotlivým 
složkám podle potřebnosti (a ne známosti). 
- Více pomáhat. 
- Všichni do práce! Na OÚ!!! 
- Dostačující. 
- Jsem rád, že mají zájem o dění, není to jen kývání 
hlavama. 

 
3. Územní plán… 
- ??? 
- Nechat vše při starém, v pořádku. 
- Všechno dlouho trvá, jestliže chce někdo stavět a to 
ještě v Sudicích udělat cokoliv, ať se to uskuteční a ne 
protahuje na roky. 
- Přiměřený k možnostem obce. 
- Nevím. 
- Nové zastupitelstvo ( ukáže čas ). 

 
- Neznáme, ale pokud to poslouží dobře občanům, tak 
souhlasíme. 
- Sám „bauplac“, ale postavit se nedá nikde. PS: p. 
Rusek (Koler) nabízel pozemky za 90-100 Kč/m2 – 
vykoupit a se ziskem prodat.  
- Dostačující.

4. Webové stránky obce, navštěvujete je, co byste na nich chtěli změnit (www.obec-sudice.cz), Sudický 
zpravodaj… 
- Vydejte i formu letáčků pro občany, kteří nemají 
možnost a příležitost  využívat „moderních“ internetů 
a počítačů… 
- Více informací o škole a školce. 
- Leták obecní úřad Sudice informuje hodnotím 
kladně. 
- Stálo by za úvahu vytisknout Sudický zpravodaj, ne 
všichni, hlavně starší, nemají počítač a internet. 
- Velmi hezké. 
- Vítáme. 
- ?. 
- Sudický zpravodaj. 

- Navštěvuji, více z kroniky obce. 
- Zpravodaj – ano. 
- Nemáme, mohl by vycházet občas v písemné 
podobě. 
- Sudický zpravodaj – dobrý nápad jak informovat 
občany, kteří nemají přístup k internetu. 
- Sudické noviny. 
- Velmi chybí, aspoň občasník. 
- Dostupnost internetu pro všechny již postavené 
budovy. 
- Sudický zpravodaj chybí. 

 
G OSTATNÍ 
1. Zde máte možnost vyjádřit jakýkoliv názor. 
- Děkujeme bohu a všem svatým že osvítil ten zbytek 
zabedněných lidí a ti pomohli změnit vedení obce. Je 
jen škoda, že se to nepovedlo před čtyřma rokama. 
Schválně, zkuste se nadechnout, to je vzduch, co? 
- Rozvoj kultury,sportu a dalšího dění – to chce 
organizačně schopné lidi či složky působící v obci. 
Jak je bude OÚ podporovat? Nemohla by se udělat 
výstava fotek, které za dobu svého působení nafotil 

bývalý starosta? Jsou myšleny fotky týkající se naší 
obce. 
- MŠ by měla zůstat kde je. Přistavět nad kotelnou 
místnost pro hernu, vyměnit okna. Je tam klid a na 
hry. Nepřejeme si přesun do hlučné školy u hlavní 
cesty s velkým provozem a prašností.                                             
                                                  Pokračování na str. 15 
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Pokračování ze str. 14 
- Zachovat klidnou lokalitu obce, tak jak to bylo 
doposud, žije se mi tu dobře. 
- Pokutovat občany, kteří nechávají pobíhat volně psi, 
nikde není vidět pobíhat tolik psů jako  v Sudicích. 
Dělají nepořádek před domy a nikdo to nechce po 
nich uklízet. 
- Upravit cestu před mostkem  kolem p. Korené. Jak 
poprší nejde tam projít, protože tam stojí voda. 
- Má TV Sokol Sudice tolik peněz, že nemá zapotřebí 
uklidit nářadí přes zimu na tenisovém kurtu. 
- V bývalé zvl. škole může být obecní úřad, pošta, 
policie – například ti zahradu nepotřebují. K dětem 
patří pohyb a kde by tak vznikla u školy zahrada a 
zaručila se bezpečnost dětí. 
- Skvělý nápad s tímto dotazníkem. Přivítala bych 
alespoň 2x ročně podobné informace OÚ jako byly ty 
o odpadech v roce 2007. Mohly by tam být kulturní 
akce OÚ, ZŠ i ostatních organizací, důležitá tel. čísla 
obce, otvírací doby pošty, obchodu…atd., spoje… 
- Máme krásné náměstíčko p. faráře A. Jurečky. Ruce 
zlého člověka se podepsaly 1945 i na památníku z 1. 
světové války. Kříž je z 19. století, schází tam horní 
část mramorového kříže s krucifixem, zničen na konci 
min. století. Tyto památky nebudou nikdy „kult. 
památky“. Slova vytesána na podstavci tohoto kříže, 
doprovázela a doprovází věřící cestu do kostela. 
- Tam kde stojí autobusy přes noc (parkování) jsou 
fleky od oleje a nafty. Technický stav (hrůza). 
- Jak se vyřeší volné pobíhání psů? A používání 
zábavné pyrotechniky? 
- Obec prospívá v dobrém stavu. 
- Obecní úřední deska je umístěná příliš nízko. 
- Zajistit polorozpadlé budovy proti vstupu! Údržba 
pozemků v obci a přiléhající (Ratibořská, 
Třebomská). 
- ZŠ chybí kvalifikovaní učitelé – důchodci učí, tento 
stav neodpovídá současným potřebám. 
- Držíme palce novému starostovi! Bylo by zajímavé 
vydávat tištěné noviny – zpravodaj se všemi 
událostmi, volných pozemcích, drbech – který by se 
doručoval do schránek. 
- Oprava osvětlení na jižní straně obce a oprava 
oplocení podél potoka na hřišti. 
- Zvýšit bezpečnost můstku u Bílého potoka (anger) a 
zabezpečit proti pádu dětí, a mlýnský náhon u 

Bělohoubka. Zlepšit nebo prodat kinokavárnu. Zlepšit 
činnost kinokavárny. 
- Mělo ba se něco udělat s nemovitostmi majitelů, 
které kazí vzhled obce a není jich málo a podpořit ty, 
kteří mají zájem své nemovitosti udržovat. Děkujeme. 
- Opravy chodníků a obrubníků. 
- Školka aby zůstala na místě na ulici na Angru, mají 
tam děti více klidu a větší prostory, vlastní zahradu. 
- Děkuji novému vedení za tento dotazník. Je to krok 
správným směrem. Je dobré vědět, že někoho zajímá i 
můj názor. Ne jako v minulosti, kdy člověk měl někdy 
dojem, že je tu jediný všemohoucí s fotoaparátem. 
Přeji Vám hodně úspěchů ve Vaší práci. 
- Nemusí být každý rok ohňostroj a za ušetřené 

peníze zvelebit obec, nebo naložit s nimi jinak. 
- - S potěšením bych uvítal umístění retardéru na 

ulici Stiborská, z důvodu stále se zvyšujícího 
počtu řidičů, kteří si pletou zmíněnou ulici 
s rychlostní komunikací. 

- Zajistit, aby zmizely staré zbořilé budovy okolo 
cesty naproti hřbitova směr Ratiboř – 2 budovy + zeď 
– nebezpečí úrazu. Chodí tam děti si hrát a hyzdí to 
obec. Nebo je opravit a využít pro nějaké účely např. 
lékaři.   
- Postihovat majitele volně pobíhajících psů, dále psů 
znečisťujících veřejné prostranství a psů bez vodítka a 
košíku!  
- Ten bývalý naši obec jen špiní, co s ním.?! 
- Osvětlení kostela jen ve svátky o víkendu, bylo by 
nám to vzácnější a ještě by se ušetřilo nehledě na 
světelný smog. 
- Vyhlásit hřbitovní zeď za obecní kulturní památku. 
- Zahájit archeologický průzkum na Zámecké ulici – 
kde je ten zámek? Podzemní chodba? 
- Za hřbitov krásnější. Stará cihlová zeď čeká na 
opravu omítky a na zabarvení dle bílých tvárnic. 
Možná i svépomocí. Zároveň je nutné stromy u této 
zdi odstranit. Lesní stromy nepatří na hřbitov. 
V okolních obcích již mají hřbitovy bez listnatých 
stromů. 
- Podporovat snahu lidí o veřejnou zeleň, neházet 
klacky pod nohy tam, kdo chce něco zlepšit. Nebránit 
výsadbě ovocných stromů = možnost sběru plodů.

 
 
V některém z příštích čísel Sudického zpravodaje budete seznámeni se závěry k jednotlivým oblastem, které 
přijalo Zastupitelstvo obce Sudice.  Prostor k vyjádření dáme i vedení Základní školy a Mateřské školy 
Sudice, PO.

 
INFORMUJEME 

Potřebujete večerní spoj do Opavy ?    Od 10. června 2007 je změna jízdního řádu. 
 
Na základě žádosti občanů bude od 10.června 2007 uspíšen spoj č. 14 na lince 900 255 Opava – Kobeřice – 
Chuchelná - Bělá s odjezdem ve 20.09 ze Strahovic a bude veden přes Sudice s odjezdem ve 20.17 hodin ze 
Sudic.   
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Informace z naší farnosti: 
� 27. května 2007 se konalo první svaté přijímání a k němu přistoupilo 15 dětí z Rohova, Sudic 

a Třebomi 

� termíny bohoslužeb na Sudický odpustSudický odpustSudický odpustSudický odpust  

v sobotu 23. června 2007 bude začátek bohoslužby již v 17.00 hodin 

v neděli bude slavnostní mše svatá v 10.00 hodin za účasti 2 jáhnů a Otce Bartoloměje z 

Hněvošic 

 

Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 

    

                                                                                                                                                                                                                                                                                    Pálení čarodějnic                                                        Pálení čarodějnic                                                        Pálení čarodějnic                                                        Pálení čarodějnic – stalo se již 

tradicí, že poslední dubnový 

den před filipojakubskou noci 

se na mnoha místech slétají 

čarodějnice. Hned několik 

desítek se jich sešlo v pondělí 

30.dubna 2007 v Sudicích. 

Abychom jim jejich pochod 

vesnicí zpříjemnili, pustili 

jsme prostřednictvím 

místního rozhlasu pár 

písniček z CD. I přesto přišly 

půvabné čarodějnice 

protestovat před Obecní úřad. 

Proti čemu a proti komu 

máme vyluštit z obrázku.  

 

"Sudice Art 2007" – 2. 

dubna 2007 byla zahájena 

v prostorách Základní školy Sudice výstava žákovských výtvarných prací. Vernisáž byla zahájena malým 

kulturním programem - vystoupením  žáků. Škola vydala i kalendář 2007 obcí Sudice, Rohov a Třebom, 

kde jsou práce žáků prezentovány. Celý kalendář si můžete prohlédnout na internerových stránkách 

školy: www: zs.sudice.indos.cz.  
Jen nepatrná část z výtvarných prací dětí naší školy:Jen nepatrná část z výtvarných prací dětí naší školy:Jen nepatrná část z výtvarných prací dětí naší školy:Jen nepatrná část z výtvarných prací dětí naší školy:    

    

 

 

 

 

 

 

 
               Zátiší - M. Polochová 2005                          Cesta k jaru  -  K. Bártová 
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Konání 15. ročníku mezinárodní soutěže hasičů v požárním 

sportu připadlo v letošním roce obci Sudice. 

 
Trochu z historie: 

První polsko-české soutěže dobrovolných 
hasičských družstev se uskutečnily z iniciativy 
města Kietrz již v srpnu 1993. Navzdory 
společenským změnám, ke kterým došlo v obou 
státech, byl to úkol velmi těžký ať už z důvodu 
chybějících hraničních přechodů, tak i neexistujícíh 
smluv, které by povolovaly transhraniční pohyb 
hasičských vozidel. Navzdory těmto potížím 
organizátoři nakonec zorganizovali tuto soutěž pod 
názvem Mezinárodní turnaj sborů dobrovolných 
hasičů „Moravská brána 2003“. Na základě dobré 
organizace a nových zkušeností s podobnou aktivitou se v následujícím roce soutěže zúčastnily i české sbory a odvetný turnaj se 
konal v červenci v Hněvošicích. Od té doby se soutěže konají pravidelně každý rok a jejich účelem není pouze příhraniční 
integrace obyvatel, ale také zdokonalování záchranných činností na obou stranách hranice. V průběhu let se spolupráce rozvíjela. 
V roce 1999 byla v Oldřišově oficiálně podepsána smlouva o spolupráci a vznikla družba sborů dobrovolných hasičů: Kietrz – 
Hněvošice, Šciborzyce Wielkie – Sudice, Rozumice – Rohov, Dzierźyslaw – Kobeřice, Nowa Cerekwia – Borová, Pilszcz – 
Oldřišov, Chrościelów – Štěpánkovice, Nasiedle – Třebom. Krátce na to se ukázalo, že společná cvičení mají také praktický 
význam, kdy hasičské jednotky si navzájem pomáhaly při hašení hořících lánů obilí. Avšak společná cvičení a soutěže také 
ukázaly, že vzájemná rivalizace v soutěžích není dostatečná pro získání umění ovládat a obsluhovat hasičské vybavení 
zahraničního partnera. Proto díky finanční pomoci programu PHARE CBC se v roce 2002 uskutečnilo profesionální školení 
sborů dobrovolných hasičů z Polska v České republice a českých sborů dobrovolných hasičů v Polsku pod názvem „Sjednocení 
protipožárních činností sborů dobrovolných hasičů obcí česko-polského pohraničí. Moravská brána 2000“. Následující roky 
spolupráce přinesly takové zkušenosti, že je důležité nejen umění obsluhy hasičského vybavení, ale také umění vést společné 
bojové cvičení.  
Zdroj: Polsko-česká hasičská liga. Kietrz 2006 
 
A takto probíhala Moravská brána 2007 v sobotu 19. května 2007           

 
 



Sudický zpravodaj                                                                                                                              Str. 18 

 

Společné cvičení polských a českých hasičů 
 

 
 

Celkem devět hasičských jednotek z Opavska a z polského příhraničí se zapojilo do cvičení, které  se konalo ve středu 
30.května 2007 v naší obci. Společné cvičení se konalo na popud Hasičského záchranného sboru Moravskoslezského 
kraje, územního pracoviště Opava. V devět hodin byl vyhlášen požární poplach a jednotlivé jednotky sborů dobrovolných 
hasičů dle pokynů operačního střediska začaly likvidovat simulovaný požár hospodářských objektů patřících k faře 
v Sudicích. Zachraňovali i dvě zraněné osoby. Cvičení se účastnila jednotka Hasičského záchranného sboru 
Moravskoslezského kraje v Opavě a společně s ní jednotky dobrovolných hasičů z obcí Sudice, Kravaře, Kobeřice, 
Bolatice a Rohov. Ve své premiéře na Opavsku se do cvičení zapojilo mobilní operační středisko HZS 
Moravskoslezského kraje. 
Do akce, která simulovala rozsáhlý požár objektu, byly 
povolány přes operační středisko hasičů dobrovolné 
jednotky i ze tří polských obcí. Do akce byla zapojena i 
pohraniční policie.  
Tuto jedinečnou akci sledovali i sudičtí občané a pro děti 
ze Základní školy, i ty malé z Mateřské školy, které zásah 
mohly zpovzdálí sledovat, to byl nezapomenutelný zážitek. 
Při zásahu hasiči ochlazovali střechy hospodářských 
budov a také zachraňovali zraněné osoby, které se 
nadýchaly zplodin hoření. Figuranty byli místní 
dobrovolníci.  
Cvičení mělo za cíl vyzkoušet rychlost a spolehlivost 
komunikace mezi  hasiči na obou stranách hranice a jejich 
součinnost při samotném zásahu. Prověřena byla i 
dálková doprava vody z místního potoka, kterou hasiči 
zajistili propojením asi 300 metrů hadic. Spolupráce 
českých jednotek s kolegy z polského příhraničí má 
dlouholeté přátelské vazby, ale naposledy společně cvičili na počátku devadesátých let. Nyní se dohodli, že společné 
cvičení připraví minimálně jednou ročně, střídavě v Polsku a ČR, konstatoval mluvčí HZS MSK. . 
 
 

Připravuje se 
 

Podobné společné cvičení Integrovaného záchranného sboru Moravskoslezského kraje se bude konat 20. června 2007 
opět v Sudicích. Ve spolupráci s vojáky, policií a naší jednotkou SDHO Sudice bude cvičení zaměřeno  na objekt stodoly 
určené k demolici za dolním kravínem na Třebomské ulici.  
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III. ročník sportovně střelecké soutěže o ,,Pohár starosty obce Sudic" 
 

 
 
Za krásného slunečního počasí proběhl 

v soboru 12.května 2007 na střelnici v Sudicích 
již třetí ročník střelecké soutěže o „Pohár 
starosty obce Sudic“. Závodu se zúčastnilo 28 
střelců v kategorii muži, junioři. 

Střelecké závody nejsou jen k měření 
vzájemných sil, ale také k získávání zkušeností a 
k přátelskému posezení v krásném přírodním 
prostředí. 
Jak soutěže probíhaly a jaká byla atmosféru 
samotného průběhu závodu, si můžete přiblížit 
jednak na těchto fotografiích a další naleznete na 
adrese www.flashfotograf.biz. Průběh závodu byl 
také natáčen regionální televizí a její záznam 
můžete shlédnout na webové adrese     

www.crtv.cz.  

 

 
 
 

 
 

Provozní doba Obecního úřadu a pošty v Sudicích 

 
Obecní úřad  -  pondělí a středa: 8.00 – 17.00 hodin, 12.00 – 12.30 hodin polední přestávka 
    úterý, čtvrtek: 8.00 – 12.30 hodin, pátek 8.00 – 12.00 hodin  
    telefon/fax: 553 761 022, tel.: 553 761 332, e-mail: obec.sudice@iol.cz 
Pošta Sudice -  pondělí a středa: dopoledne 8.00 – 12.00, odpoledne 15.00 – 17.00 hodin  

úterý, čtvrtek, pátek: dopoledne 8.00 – 11.00, odpoledne 13.00 – 15.00 hodin 
  telefon: 553 761 020  
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P o z v á n k a  

Sudický odpust 23. a 24. června 2007 
 
Sudický odpust v letošním roce  
budeme slavit přesně na svátek  
sv. Jana Křtitele, kterému je náš  
krásný kostel zasvěcen. Oslavy  
se ponesou i v duchu 680 let od  
první zmínky o Sudicích v roce  
1327  a  začnou  již  v  sobotu  
v  podvečerních  hodinách  a  
budou  pokračovat  i  v  neděli.  
Věřme, že nám vyjde i počasí. 

Program oslavProgram oslavProgram oslavProgram oslav    
Sobota 23.06.2007 

17:00 – mše svatá v kostele sv. Jana Křtitele 
18.00 – začátek oslav  

– po celý večer budou k dispozici různé pouťové atrakce  
pro děti (kolotoče, střelnice apod.), karaoke, diskotéka  
s Mirkem Komárkem,bohaté občerstvení – kýta, steaky,  
kuřecí řízky, párky v rohlíku, hranolky, langoše, ham-  
burgry, koláče a jiné pouťové cukrovinky 

22.00 – ohňostroj a pak pokračování oslav 
 
Neděle 24.06.2007 
10:00 – slavnostní mše sv. v kostele sv. Jana Křtitele 
14:00 – vystoupení mažoretek z Bolatic 
15:00 – 17:00 Bavme se sami – různé soutěže pro děti i dospělé 
18:00 – vyhodnocení soutěží s předáním cen (šampus, zdarma jízda kolotočem apod.), pokračování  

    oslav, občerstvení, diskotéka s Mirkem Komárkem 
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nákladem 200 výtisků.nákladem 200 výtisků.nákladem 200 výtisků.nákladem 200 výtisků.    

Letní 
  
Krajina s hřívou rozevlátou 
halí se ještě v mlze rán. 
  
Však právě v tomto 
okamžiku 
teče tu vůně z čerstvých ran. 
  
To tráva právě položila 
svou hlavu k mužským 
sandálům. 
  
Padla i krásná kopretina  
pokorně k součtu dívčích snů. 
  
Nekřičí,mlčí, nesoudili 
tu její krásu nevšední. 
  
Přišel jen čas,čas jahod,třešní, 
přišel čas letních postřižin. 
   
               Sudický autor pod zn. BREMI 

 

Chcete inzerovat v našem 
zpravodaji? 
Příspěvky do Sudického zpravodaje 
přijímáme na OÚ v Sudicích. 
 
Ceník inzerce 
Velikost cena 
A4  500,00 Kč 
A5  250,00 Kč 
A6  125,00 Kč 
A7    65,00 Kč 

Chcete se podělit o Vaše zážitky, máte něco na srdci, chcete 
někomu poděkovat … ?  Vaše příspěvky můžete poslat e-mailem 
na adresu www. obec.sudice@iol.cz, zaslat poštou na adresu 
Obecní úřad Sudice, nám. P. Arnošta Jureczky 13, 747 25  Sudice 
nebo donést osobně nebo vhodit do připravené urny v prodejně 
TEMPO v Sudicích. Značka: ZPRAVODAJ 

Prodám bílý regál 
z prodejny Obuv Regina 
v hodnotě 15.000,00 Kč.  
Bližší informace na tel. č. 
723 340 136 – viz foto. 



    


